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PROTOKÓŁ  Nr XIII/2015 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 30 grudnia 2015 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1135, zakończono o godz. 1240. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy  - Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  - Irena Oleksy    
3. Skarbnik Gminy  - Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant  - Anna Drabik 
 
 
 

Przed rozpoczęciem sesji radni oraz goście wysłuchali koncertu zespołu śpiewaczego 
z Bonina BANDOSKA. 

 
Ad. I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XIII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 15 radnych. 
 
Zwolnienia: 

• Radny Tomasz Padykuła (1150). 
 

 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Wójt wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie aktualizacji Planu Odnowy Miejscowości Bonin. Do 12 stycznia musimy 
stworzyć dokumentację na przebudowę dwóch dróg w Boninie, które łączą dwa nowe 
zakłady. W wyniku przeprowadzonej analizy, tylko na te drogi możemy się ubiegać o 
środki unijne (muszą spełniać odpowiednie kryteria – miejsca pracy, zakłady pracy 
itd.). Jeden z zakładów do 1 stycznia 2016 roku będzie płacił większy podatek od 
nieruchomości, a drugi zakład od 1 stycznia 2017 roku (zwiększenie podatku od 
powierzchni gospodarczych razem: 7500 m2). Dofinansowanie do dróg z Urzędu 
Marszałkowskiego może wynieść 63%. Od kwoty kosztorysowej 800.000 zł 
dofinansowanie wyniesie 500.000 zł. W przypadku otrzymania środków realizacja 
tego zadania nastąpi w 2017 roku. 
 
Do wniosku Wójta uwag nie wniesiono. W związku z powyższym Przewodniczący 
poinformował, że Rada będzie obradowała według porządku uwzględniającym 
zmianę wnioskowaną przez Wójta. 
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołów X, XI i XII Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
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4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Sprawozdania z pracy stałych Komisji Rady Gminy Manowo w 2015 roku. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) uchwalenia budżetu Gminy Manowo na rok 2016,  
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 2016 – 

2028, 
c) zmian w budżecie Gminy Manowo na 2015 r., 
d) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2016 rok, 
e) harmonogramu realizacji zadań wynikających z „Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015-2018” w roku 2016, 
f) określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do szkół podstawowych 

i gimnazjum w Gminie Manowo dla kandydatów zamieszkałych poza 
obwodem szkoły, 

g) udzielenia zgody na nabycie w drodze komunalizacji na rzecz Gminy 
Manowo nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa 
położonych w obrębie ewidencyjnym Manowo i Bonin, 

h) wyrażenia zgody na nieodpłatne przeniesienie prawa własności 
nieruchomości na rzecz spółki Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z o.o. w 
Rosnowie, 

i) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Manowo na 2016 rok, 
j) planów pracy Komisji Rewizyjnej oraz stałych Komisji Rady Gminy 

Manowo na 2016 rok, 
k) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków dla przedsiębiorstwa wodociągowo-
kanalizacyjnego Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z o.o. z siedzibą w 
Rosnowie, 

l) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków, 

m) przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Manowo dla południowego fragmentu wsi Manowo, 

n) zwolnień od podatku od nieruchomości, 
o) aktualizacji Planu Odnowy Miejscowości Bonin. 

3. Wolne wnioski i informacje. 
4. Odpowiedzi na interpelacje. 
5. Zakończenie. 

 
 

 
Ad.I.2. Przyjęcie protokołów X, XI i XII Sesji Rady Gminy   
   
Protokół X Sesji Rady Gminy przyjęty został 15 głosami za (jednogłośnie). 
Protokół XI Sesji Rady Gminy przyjęty został 15 głosami za (jednogłośnie). 
Protokół XII Sesji Rady Gminy przyjęty został 15 głosami za (jednogłośnie). 
 
 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
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Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
zajmował się następującymi sprawami: 

� 4, 11 i 18 grudnia pełniłem dyżur w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 4 grudnia odbyła się XI nadzwyczajna sesja Rady Gminy. 
� 10 grudnia brałem udział w spotkaniu zarządów Wspólnot Mieszkaniowych w 

Rosnowie z przedstawicielami zarządcy i Elektrociepłowni Rosnowo. 
� 18 grudnia odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy oraz XII sesja 

nadzwyczajna. 
 
 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt przekazał następujące informacje: 
� Dziękuję Radzie za wyrozumiałość i podejście do tematu – obecnie finalizujemy to 

przedsięwzięcie. Jeden bak nam odmówił emisji obligacji, ale wszystko zostało 
dopięte i wchodzimy w rok 2016 z czystym kontem. Zrobię wszystko, żeby w 
grudniu 2016 roku wszystkie zobowiązania były zapłacone.  

� Nie zostały zrealizowane braki w oświetleniu, ale zostaną zrobione w pierwszej 
dekadzie stycznia. Nie zostały zrobione również wszystkie drogi – udało nam się 
zrealizować drogę w Cewlinie i w Manowie, pozostało jeszcze Kretomino. W 
Cewlinie wykonaliśmy odcinek sieci wodociągowej od węzła do miejscowości, za 
kilka dni będą wyniki badań i na początku roku mieszkańcy będą korzystać z 
wody z magistrali.  
Powstały dwie nowe siłownie napowietrzne w Wyszeborzu i w Kretominie. 

� Zimowe utrzymanie chodników (odśnieżanie i posypywanie) – mam informację, że 
w każdej miejscowości są do tego zadania wyznaczone osoby. Jeśli tak nie jest, to 
proszę sołtysów i radnych o interwencję. 

� Wczoraj uczestniczyłem w walnym zgromadzeniu wspólników w PGK w Koszalinie. 
Było krótkie podsumowanie dokonań zakładu w 2015 roku. PGK zainwestował 
23.000.000 zł. Wybudowali od podstaw nową kompostownię. Być może w 2016 
roku Miasto Koszalin podejmie uchwałę o wzroście opłat. W roku 2016 zamierzają 
wybudować hale nad kompostownikiem, ponieważ chcą ochronić okolicznych 
mieszkańców przed nieprzyjemnymi zapachami. Na spotkaniu na ten temat nie 
mówiono, ale Zakład w 2016 roku poniesie straty ponieważ przegrali przetargi na 
zbiórkę i na wywóz odpadów.  
Mieszkaniec Bonina zadzwonił do mnie z zapytaniem dlaczego jest podwyżka. 
Podwyżka jest spowodowana tym, że ustawodawca zmienił warunki i dzisiaj mamy 
dwóch operatorów. Jeden z nich zbiera i transportuje, drugi utylizuje. Stąd jest ta 
różnica.  

� 22 grudnia odbył się przetarg na 2 działki w Manowie. Kupiła je mieszkanka 
Manowa za kwotę 140.000 zł (wycena – 24.000 zł).  

 
 
Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatnich sesjach.  
 

Lp.  Nr uchwały, 
Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji  

1. X/85/2015 
27 listopada 2015 

przyjęcia „Programu i zasad współpracy 

Gminy Manowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2016” 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem. 
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2. X/86/2015 
27 listopada 2015 

wyrażenia zgody na nabycie prawa 
własności nieruchomości 

W trakcie realizacji, została przesłana 
do Wojewody Zachodniopomorskiego 
w celu zbadania zgodności z prawem 

3. X/87/2015 
27 listopada 2015 

sprzedaży lokalu mieszkalnego W trakcie realizacji, została przesłana 
do Wojewody Zachodniopomorskiego 
w celu zbadania zgodności z prawem 

4. X/88/2015 
27 listopada 2015 

wyrażenia zgody na nabycie prawa 
własności nieruchomości 

W trakcie realizacji, została przesłana 
do Wojewody Zachodniopomorskiego 
w celu zbadania zgodności z prawem. 

5. X/89/2015 
27 listopada 2015 

wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowymi najemcami kolejnej 

umowy najmu lokalu użytkowego – Ośrodka 

Zdrowia w Manowie 

W trakcie realizacji, została przesłana 
do Wojewody Zachodniopomorskiego 
w celu zbadania zgodności z prawem 

6. X/90/2015 
27 listopada 2015 

opłaty miejscowej Zrealizowana, została przesłana do 
RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem i została opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zach. 

7. X/91/2015 
27 listopada 2015 

wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 
Zrealizowana, została przesłana do 
RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem i została opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zach. 

8. X/92/2015 
27 listopada 2015 

wyrażenia zgody na przyjęcie od Powiatu 
Koszalińskiego zadania zarządzania 

drogami powiatowymi nr 3531Z, 3561Z i 

3562Z w zakresie utrzymania czystości, 

pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości w 

ciągu dróg powiatowych w granicach 

administracyjnych Gminy Manowo 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem. 
Została przesłana do publikacji w 
Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zach. 

9. X/93/2015 
27 listopada 2015 

określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości zamieszkałej 

Zrealizowana - procedura nadzorcza 
RIO – dotycząca zapisu wejścia w 
życie uchwały. 
Została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zach. 

10. XI/94/2015 
4 grudnia 2015 

zmian w budżecie Gminy Manowo na 2015 
rok 

W trakcie realizacji, została przesłana 
do RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem i została opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zach. 

11. XI/95/2015 
4 grudnia 2015 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Manowo na lata 2015-2028 
W trakcie realizacji, została przesłana 
do RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem.  

12. XII/96/2015  
18 grudnia 2015 

zmieniająca uchwałę w sprawie emisji 

obligacji komunalnych Gminy Manowo 
W trakcie realizacji, została przesłana 
do RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem  

 
 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Brak 
 
 
Ad.I.7.  Interpelacje i zapytania 
 

Tomasz Padykuła: 
� Mamy problem z prądem. W dniu 23 grudnia ponad 5 godzin nie było prądu. 

Mieszkańcy skarżą, ponieważ był to okres przedświąteczny. 24 grudnia również 
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nie było prądu przez godzinę. Proszę Wójta o wystosowanie pisma w tej sprawie 
do zakładu energetycznego o wskazanie przyczyny. 

� Dziękuję za siłownię napowietrzną. 
 
Radna Grażyna Góral: 
� Oświetlenie – miałam kilka telefonów od mieszkańców, że po godzinie 800 do 830 

świecą się lampy uliczne. 
 
Wójt: p. Caboń dzwonił do firmy Oświetlenie Północ – dzisiaj mieli przyjechać i 
wyregulować zegary w całej gminie. My płacimy za oświetlenie ryczałtem 16.700 zł 
miesięcznie, ale mieszkańcy o tym nie wiedzą i zwracają nam uwagę, że mamy za 
dużo pieniędzy. Tłumaczyłem tej firmie, że to jest ich oszczędność i mogą się palić 
lampy, tylko co mieszkańcy pomyślą o Wójcie i o Urzędzie.  
 
Radna Grażyna Góral: 
� Mieszkańcy Manowa są bardzo zadowoleni z oznakowania miejscowości za 

pomocą tablic informacyjnych z numerami posesji i bardzo za to dziękują.  
 
Radny Leszek Kondrat: 
� Przy budynku socjalnym w Boninie jest bardzo ciemno – nie ma tam ani jednej 

lampy. 
 
Wójt: po Nowym Roku w tych mieszkaniach będą indywidualne liczniki. To zadanie 
jest zlecone. 
 
Radny Andrzej Sokalski: 
� Nie działają lampy na ulicy Kościelnej oraz przy drodze nr 11. Miasto Koszalin 

postawiło lampy od cmentarza do torów i wszystkie świecą idealnie. Zaczyna się 
Kretomino – pali się pierwsza z prawej, czwarta z lewej. Rozumiem, że oszczędza 
na tym zarządca dróg, ale to niedobrze wygląda.  

� Zjazd z drogi nr 11 do Kretomina – czy w tej sprawie coś się robi? Czy zostało 
wystosowane kolejne pismo w tej sprawie? 

� Dziękuję za siłownię, która powstała koło placu zabaw.  
 
 
 
Ad.I.8. Trybuna obywatelska 
 

Tadeusz Mikulski – Sołtys Wyszeborza:  
� Dziękujemy za siłownię napowietrzną w Wyszeborzu, ale należałoby tam 

położyć polbruk, ponieważ robi się błoto.  
� Remontu wymagają zjazdy z drogi głównej do pięciu bloków w Wyszeborzu. 

 
 

 

I przerwa – 1150 - 1215  

 
 
 
Ad.II.1. Sprawozdania z pracy stałych Komisji Rady Gminy Manowo w 2015 
roku 
Sprawozdania z pracy stałych komisji Rady Gminy Manowo przedstawili: 
- Grażyna Góral – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, 
- Joanna Czerwiak – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, 
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- Joanna Czerwiak – członek Komisji Rozwoju Gospodarczego. 
- Andrzej Sokalski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 
 
 
 
Ad.II.2. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 
a) uchwalenia budżetu Gminy Manowo na rok 2016, 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Opinię RIO 
wszyscy otrzymali – jest pozytywna, z zastrzeżeniami. Czy do tego projektu 
uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy 
do głosowania.  

 
Uchwała otrzymała Nr XIII/97/2015, podjęta została 12 głosami za, przy  
1 wstrzymującym się.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 
2016 – 2028, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. W § 6 tej 
uchwały będzie miał brzmienie „Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 
stycznia 2016 roku. Poprzedni zapis proszę wykreślić. Czy do tego projektu 
uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy 
do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/98/2015, podjęta została 12 głosami za, przy  
1 wstrzymującym się.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

c) zmian w budżecie Gminy Manowo na 2015 r., 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/99/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

d) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2016 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/100/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

e) harmonogramu realizacji zadań wynikających z „Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015-2018” w roku 2016, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
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projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/101/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

f) określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do szkół 
podstawowych i gimnazjum w Gminie Manowo dla kandydatów 
zamieszkałych poza obwodem szkoły, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/102/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

g) udzielenia zgody na nabycie w drodze komunalizacji na rzecz Gminy 
Manowo nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa 
położonych w obrębie ewidencyjnym Manowo i Bonin, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/103/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

h) wyrażenia zgody na nieodpłatne przeniesienie prawa własności 
nieruchomości na rzecz spółki Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z 
o.o. w Rosnowie, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/104/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

i) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Manowo na 2016 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/105/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

j) planów pracy Komisji Rewizyjnej oraz stałych Komisji Rady Gminy 
Manowo na 2016 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
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Uchwała otrzymała Nr XIII/106/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

k) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków dla przedsiębiorstwa wodociągowo-
kanalizacyjnego Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z o.o. z siedzibą 
w Rosnowie, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/107/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

l) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/108/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

m) przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Manowo dla południowego fragmentu wsi 
Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/109/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

n) zwolnień od podatku od nieruchomości, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr XIII/110/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

o) aktualizacji Planu Odnowy Miejscowości Bonin 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  

 
Uchwała otrzymała Nr XIII/111/2015, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
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Ad.II.4. Wolne wnioski i informacje 
 

Jan Prus – przewodniczący Rady:  
� Proponuję wprowadzenie do obrad na styczniowej Komisji temat potrzeb 

inwestycyjnych w poszczególnych sołectwach. 
 

Wójt: jeszcze raz zapraszam Państwa na spotkanie z Wójtem w dniu 8 stycznia 2016 
roku o godz. 1200 w Wyszewie. 
 
 
 
Ad.II.5. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- G. Góral: 

� Oświetlenie – dzisiaj firma miała wyregulować zegary. Część lamp 
wyposażona jest w zegary astronomiczne, a część w zmierzchowe. Proszę o 
zgłaszanie miejsc, w których lampy święcą się za długo lub za późno się 
włączają.   

- T. Padykuły: 
� Brak prądu w czasie Świąt BN w Wyszeborzu – wystąpimy do ZE z prośbą 

o wyjaśnienie tej sytuacji.  
- L. Kondrata: 

� Lampa przy budynku socjalnym – w trakcie realizacji zadania (instalacja 
liczników) będzie zainstalowana. 

- A. Sokalskiego: 
� Oświetlenie – wiadomo. 
� Zjazd – dyrektorzy zarządów dróg (powiatowych i krajowych) już ustalili, że 

jest to zadanie PZD. Wiosną będziemy o tym przypominać.  
- T. Mikulskiego: 

� Rewitalizacja plaży – musimy utwardzić odcinek od drogi asfaltowej do   
boiska sportowego. Proszę w wydatkach sołectwa na rok 2016 uwzględnić 
wymianę 4 przęseł na boisku. Należy również pomyśleć o zabezpieczeniu 
przed grą w piłkę nożną.  

� Zjazdy – umówimy się w przyszłym tygodniu. Mam nadzieję, że dyrektor 
ZDP przychyli się do Pana prośby.  

 
Na zakończenie sesji Jan Prus – Przewodniczący Rady złożył wszystkim życzenia 
Noworoczne.  
 
 
Ad.II.6. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady XIII Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 

 
 


